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      Аннотация

    
        
          Тема выпускной квалификационной работы: «Исследование процессов деформации и спекания медного порошка ПМС-1».  Данная работа посвящена исследованию процессов деформации и обоснованию режимов спекания медных порошков:  1.	Рассмотрение основных методов производства медных порошков; 2.	Определение технологических свойств медных порошков (гранулометрический состав, насыпная плотность, текучесть) марок ПМС-1 и ПМР-1; 3.	Исследование процесса деформации медных порошков марок ПМС-1 ПМР-1 при холодном статическом прессовании; 4.	Исследование процесса спекания спрессованных образцов и обоснование наиболее рациональных режимов спекания; 5.	Исследование характера деформации спеченных образцов при испытании на осадку; 6.	Изготовление образцов и проведение эксперимента по равноканальному угловому прессованию (РКУП). Работа проведена на базе СПбПУ, где был собран основной материал: результаты экспериментов по прессованию и спеканию медных образцов из порошков марок ПМС-1 и ПМР-1.  В результате работы были рассмотрены и проанализированы основные методы и технологии получения медных порошков, определены их технологические свойства, исследованы процессы деформации и спекания порошка марки ПМС-1 в различных условиях. Предложены наиболее рациональные режимы спекания, получены образцы и проведен эксперимент по равноканальному угловому прессованию.
        

        
          The theme of the final qualification work: "Research of the processes of deformation and sintering of copper powder PMS-1". This work is devoted to the study of deformation processes and the substantiation of the sintering modes of copper powders: 1. Consideration of the main methods for the production of copper powders; 2. Determination of the technological properties of copper powders (particle size distribution, bulk density, fluidity) of the PMS-1 and PMR-1 grades; 3. Investigation of the process of deformation of copper powders grades PMS-1 PMR-1 during cold static pressing; 4. Investigation of the sintering process of pressed samples and substantiation of the most rational sintering modes; 5. Investigation of the nature of deformation of sintered specimens during upset testing; 6. Manufacturing of samples and carrying out an experiment on equal-channel angular pressing (ECAP). The work was carried out on the basis of SPbPU, where the main material was collected: the results of experiments on pressing and sintering copper samples from powders of the PMS-1 and PMR-1 grades. As a result of the work, the main methods and technologies for producing copper powders were considered and analyzed, their technological properties were determined, and the processes of deformation and sintering of PMS-1 grade powder under various conditions were investigated. The most rational sintering modes were proposed, samples were obtained, and an experiment on equal-channel angular pressing (ECAP) was carried out.
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